
 

Staršovstvo 3. 6. 2024 
Přítomni: Tomáš Cejp, Jiří Fojtů, Míša Šmakalová, Aleš Bubla, Pavel Goby, Vlasta 

Matoušková, Vladimír Podroužek, Petra Macháčková 

1.  Úvodní modlitba: Tomáš Cejp. 
2. Volba Evy Potměšilové je přesunuta na 23. 6. - nadále informovat členy v 

ohláškách / sborovém e-mailovém oběžníku. Seznam členů sboru s 
hlasovacím právem bude umístěn na nástěnku (Jirka). Tomáš Cejp 
požádá seniorát o pověřenou osobu ze seniorátního výboru, aby vedla 
volební shromáždění. Volba bude tajná, prázdný lístek - ANO/NE. Po 
sborovém shromáždění bude potřeba zaslat ověřený zápis a listinu 
přítomných s podpisy (scany) na seniorát (Matějovi Opočenskému). Zápis 
při schůzi vypracuje Petra. Skrutátoři: Pavel, Vlasta, Verifikátoři: Míša, 
Aleš.  

3. Staršovstvo prošlo dokument k budoucnosti sboru, který má staršovstvo 
seniorátu odevzdat do listopadu. Míša nahraje dokument na sdílený disk, 
kde jej budeme společně vyplňovat. Pomoc s formulacemi některých 
částí nabídla Petra.  Bod “Preferované řešení” - je potřeba schválit 
staršovstvem, a následně při sborové neděli neformálně diskutovat se 
členy sboru.  

4. Rozpočet 2024 - v předpokládaných příjmech je pro rok 2024 vyšší salár 
(2023 bylo cca 250 tis - pro rok 2024 je plánováno 300 tis). Je třeba 
oslovit členy sboru (oběžník, ohlášky, sborové shromáždění 23. 6.), aby 
pamatovali na zvyšující se odvody v souvislosti s odlukou církví od státu. 
A též přání sboru mít na sboru na poloviční úvazek farářku, případně 
zájem o služby pastorační pracovnice. Lze doporučit dát měsíční příkaz, 
odkaz na https://hlavuvzhuru.e-cirkev.cz/. (Další možné návrhy pro 
komunikaci: vydělit náklady počtem platících členů - doporučená 
průměrná částka, vydělit náklady počtem všech členů sboru, na základě 
chybějící částky doporučit procentuální zvýšení platícím salárníkům.).  

5. Míša Š. požádá Míšu B. o jmenný seznam salárníků (bez částek) v 
posledních třech letech. Srovnáme jména, proč dochází k úbytku (je v 
datech v tabulce ze seniorátu). Pokud se ukáže, že čísla jsou správná a 
dochází k výraznému úbytku, je třeba o této skutečnosti informovat sbor.  

6. Je třeba opravit rozpočet na rok 2024 - požádat Míšu B. o návrhy úprav 
(Jirka?) 



 

7. Setkání maminek s dětmi - proběhla již dvě setkání (čtvrtek dopoledne). 
Jedno plánovací v Soběhrdech, další 30. 5. v Okrouhlici - přišly další 2 
maminky a 1 babička (mimo sbor). Děti jsou cca od roka do tří. Scházení 
bude pravidelné, několikrát do měsíce, zatím se domlouvají schůzky dle 
možností maminek. Proběhla diskuze o tom, jak skupinu s maminkami z 
okolí vést - máme zájem, aby skupina byla součástí sborového života a 
nesla křesťanské poselství, ale zároveň chceme k nově příchozím 
přistupovat opatrně. První navázat vztahy, pak pozvat na nějaké sborové 
akce - třeba koncert (Noc kostelů). Pak pozvat např. na sborovou neděli - 
např. zaměřenou na děti… postupně třeba do kostela… Zkusit hledat, jak 
by se maminky mohly u nás ve sboru realizovat - hledat, co by je bavilo, 
kde by mohly cítit možnost nějaké seberealizace.  

8. Noc kostelů - Míša zařídila otevření prostor, uvedení Evou, program. Je 
třeba ještě případně propagovat - plakáty jsou vytištěné v kostele, PDF v 
oběžníku.  

9. Poděkování za pomoc při přípravě dřeva, bude potřeba nařezat a 
rozštípat. Jirka půjčí štípačku. Je potřeba uspořádat brigádu. Aleš a Vlaďa 
se domluví na termínu, kdy se jim to hodí.  

10.  Staršovstvo schválilo pronájem farního bytu Nadě, která projevila zájem 
o větší prostor pro sebe a Davida. Využívat bude spodní část bytu za cenu 
10000 + energie. Stěhování by mělo proběhnout na přelomu července a 
srpna. Horní patro je potřeba oddělit. Staršovstvo diskutovalo možnosti, 
jak uspořádat obsazení horních pokojů tak, aby nezůstal nad farním 
bytem volný pokoj bez přístupu (je zde přístup přes kuchyň).  

11.  Staršovstvo diskutovalo možnosti, jak od září uspořádat obsazení fary 
vzhledem k občasnému pravidelnému přespávání farářky Evy a Tomáše 
Kočnara, který vyučuje v Arše. Na faře bude dost možností soukromého 
prostoru pro oba. V souvislosti s tím padl návrh odlehčit kanceláři 
skříňkou s klíči a bohoslužebným náčiním, která by byla umístěna v 
kuchyňce.  

12.  Vláďa kontaktuje starostu Soběhrd ohledně připojení na obecní vodovod 
a kanalizaci. Je třeba vyměnit vypínač v kostele pro světla nad kamny, 
žárovky. Vypínač a světla (12x) nakoupí Jirka, vymění Vláďa. Je třeba 
opravit protékající záchod v kuchyňce. 

13.  Myslivecký spolek Lišák žádá o pronájem kostela v neděli 3. 11. večer na 
sv. Huberta - pro mši sv. Huberta. Zapsat do sdíleného kalendáře. Návrh 
na cenu cca 3 - 5 tisíc. 



 

14.  Bazar - termín bude na podzim - bude stanoven během června (Vlasta). 
Je potřeba žádat členy sboru, aby přispěli oblečením (oběžník/ohlášky). 

15.  9. 6. proběhne výlet do Prčice, zúčastní se několik členů staršovstva i 
sboru, v Soběhrdech bude kázat Eva Potměšilová.  

16.  Tábor - je třeba propagovat, aby se naplnila kapacita dětí 
(oběžník/ohlášky, pozvat děti z Prčice i Benešova). Na táboře 
spolupracuje Tomáš Adámek.  

17.  Čím - velkoryse zrekonstruované prostory - nabízí se možnost jet do Čími 
na sborovou dovolenou - na víkend. Prostory jsou komfortní a vhodné i 
pro seniory. Do kostela umístíme listinu s průzkumem (Jirka), zda by o 
takový pobyt byl mezi členy a sympatizanty sboru zájem. Následně 
zjistíme možnosti termínu v Čími (v souslednosti s možností vytápění 
prostor).  

18.  Příští staršovstvo: neděle 8. 9. 11:15 (po bohoslužbách) 
19.  Zakončení modlitbou Páně. 

 


